
 

 

 
 

 
Vaše Magnificencie, Spektability, Honorability, Vaše excelencie, milé kolegyne 

a kolegovia, milé študenti a študenti, dámy a páni, vážení hostia,  
 
dovoľte mi, aby som vás pri príležitosti otvorenia nového akademického roka 

2022/2023 na Univerzite sv. Cyrila a Metoda srdečne pozdravil vo svojom mene, ako aj 
v mene akademického senátu univerzity.  

Hneď na začiatku môjho vystúpenia konštatujem, že máme za sebou náročný a v 
mnohých ohľadoch aj turbulentný akademický rok. V prvom rade ma mimoriadne teší, 
že po mesiacoch onlinovej výučby a virtuálneho stretávania sme sa vrátili do režimu, na 
ktorý sme boli zvyknutí a univerzita opäť ožila. Okrem procesu zosúlaďovania 
študijných programov, na ktorom sme intenzívne pracovali, ako ja ďalších 
pedagogických, vedecko-výskumných a administratívnych povinností, ktoré sme viac či 
menej úspešne plnili, v apríli 2022 NR SR prijala toľko diskutovanú novelu 
vysokoškolského zákona. Ako predseda Akademického senátu UCM a zástupca 
univerzita v Predsedníctve RVŠ SR, ktorej zasadnutie sa v januári 2022 uskutočnilo po 
viac ako piatich rokoch aj na pôde našej alma mater, môžem s pokojným svedomím a 
vedomím konštatovať, že sme sa snažili z našej pozície urobiť pre kvalitu vysokého 
školstva to najlepšie. Vedenie univerzity, univerzitný senát a fakultné senáty 
nevynímajúc, sa pripojili k početným výzvam, protestom a iným formám vyjadrenia 
nesúhlasu s niektorými časťami novely. Až čas ukáže, ako novela skvalitní vysokoškolské 
prostredie na Slovensku a prispeje k jeho rozvoju. Na pozadí týchto udalostí prebehli 
dňa 22. februára 2022 na univerzite voľby kandidáta, resp. kandidátky na funkciu 
rektora UCM, v ktorých najväčšiu dôveru získala a v prvom kole bola na túto funkciu 
zvolená prof. Mgr. Katarína Slobodová Nováková, PhD. Vo funkcii rektorky ide o prvú 
ženu na tomto poste od vzniku našej univerzity. Vo výkone funkcie jej želám veľa 
úspechov, správnych rozhodnutí a síl. 

 Tento rok si naša alma mater pripomína 25. výročie svojho založenia a 25 rokov 
fungovania v slovenskom akademickom priestore. Ak by sme sa pozreli na človeka 
v rovnakom veku, môžeme povedať, že má za sebou isté skúsenosti, prvé úspechy, ale 
aj prvé sklamania. Nepochybne je však plný ideálov, sily a odhodlania, ktoré mu pomôžu 
rozvíjať sa a napĺňať túžby, sny a ciele, ktoré chce vo svojom živote dosiahnuť. A taká by 
mala byť aj naša univerzita. Z neúspechov sa ponaučiť a využiť ich vo svoj prospech 
a rozvoj. Univerzita však vždy bola, je a bude o ľuďoch. O tých, ktorí určujú jej 
smerovanie, o tých,  ktorí pomáhajú napĺňať jej poslanie a predovšetkým o tých, ktorým 
univerzitné vzdelanie pomôže naplniť to, čo chcú v živote dosiahnuť. A to sú študenti.  

V súčasnosti má naša univerzita viac ako 5000 študentov a za 25 rokov 
existencie tisícky úspešných absolventov pôsobiacich v rôznych oblastiach 
spoločenskej praxe na Slovensku aj v zahraničí. Niektorí, podobne ako aj ja a viacerí 



 

 

 
z nás tu prítomných, jej ostali verní aj v profesijnom pôsobení a pomáhajú spolu 
s ostatnými zamestnancami budovať jej dobré meno. Napriek tomu, že každý z nás je 
iný a svojím spôsobom jedinečný, náš cieľ by mal byť spoločný, a to rozvíjať našu 
univerzitu. Či už ide o kvalitu vzdelávania, výsledky vedy a výskumu či riešené projekty 
a granty, ale aj rozširovanie spolupráce v rámci mesta, kraja, štátu, ale aj za jeho 
hranicami.  

Ako som už spomenul, univerzita vždy bola, je a bude o ľuďoch a predovšetkým 
študentoch. Často počujem po chodbách, čo všetko by sa dalo zlepšiť a urobiť, aby 
priestory školy neboli len miestom, kde trávime čas na prednáškach, seminároch alebo 
laboratórnych cvičeniach, ale aj miestom, kde budeme radi aj mimo študijných 
povinností. Milé študenti a študenti, nebojte sa preto prostredníctvom vašich senátorov 
a zástupcov v študentskej rade zlepšovať akademické prostredie a budovať 
životaschopnú akademickú komunitu. Už menej ma však teší, že volieb do ŠRVŠ, ktoré 
sa konali v apríli 2022, sa zúčastnilo iba 60 študentov.  

 
Vážené slávnostné zhromaždenie,  
na základe §9 ods. 1 písm. r) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách v znení 

neskorších predpisov, je AS povinný podávať správu o svojej činnosti. Dovoľte mi, aby 
som vás oboznámil s agendou a činnosťou AS UCM v Trnave v uplynulom akademickom 
roku.  

Počas akademického roka 2021/2022 AS UCM v Trnave zasadal spolu šesťkrát. 
Všetky zasadnutia AS UCM v Trnave boli uznášaniaschopné, v prípade neprítomnosti sa 
členovia senátu riadne a včas ospravedlnili.   

Zloženie AS UCM v Trnave a personálne obsadenie jeho komisií je dostupné na 
webovom sídle: https://www.ucm.sk/sk/zlozenie-akademickeho-senatu-ucm/  

Zápisnice zo zasadnutí AS UCM v Trnave sú dostupné na webovom sídle: 
https://www.ucm.sk/sk/zapisnice-zo-zasadnuti-akademickeho-senatu-ucm/  

Akademický senát na svojom októbrovom zasadnutí schválil doc. Mgr. Ildikó 
Matušíkovú, PhD. za prorektorku univerzity pre vonkajšie vzťahy a taktiež za členku VR 
UCM v Trnave a interný predpis Volebný poriadok pre voľbu kandidáta na rektora  
UCM.  

Akademický senát na zasadnutí v novembri 2021 vyhlásil voľby kandidáta na 
rektora univerzity, ktoré sa uskutočnili 22. februára 2022. Na tomto zasadnutí senát 
taktiež schválil novelizované štatúty všetkých fakúlt univerzity, novelizovaný 
Disciplinárny poriadok UCM pre študentov a personálne zmeny v Disciplinárnej komisii 
UCM a iných orgánoch, ako aj ďalšie predpisy.  

Pokiaľ ide o dianie a aktivity súvisiace s novelou vysokoškolského zákona, AS 
UCM v Trnave spolu s vedením univerzity na začiatku roka 2022 koordinovali svoje 
kroky a podporovali kritické stanoviská vysokoškolských reprezentácií. Obdobne sa 
zachovali aj fakultné senáty. Univerzita podobne ako mnohé iné inštitúcie aktívne 
reagovala na situáciu na Ukrajine, pričom poskytla finančnú aj materiálnu pomoc 
ukrajinským študentom.  

https://www.ucm.sk/sk/zlozenie-akademickeho-senatu-ucm/
https://www.ucm.sk/sk/zapisnice-zo-zasadnuti-akademickeho-senatu-ucm/


 

 

 
Hlavným bodom zasadnutia AS, ktoré sa konalo 22. februára 2022, bola voľby 

kandidáta, resp. kandidátky na funkciu rektora, resp. rektorky UCM, o ktorej 
informujem samostatne. 

Na svojich dvoch ďalších zasadnutia, a to v apríli a máji, akademický senát vyhlásil 
voľby do ŠRVŠ na UCM a schválil zloženie volebnej komisie. Voľby na UCM prebehli 28. 
apríla 2022. Zároveň schválil Bc. Mateja Kubáka za člena ŠRVŠ, doc. Mgr Marianu 
Sirotovú, PhD. za členku VR UCM a zobral na vedomie majetkové priznanie rektora. AS 
zobral na vedomie Výročnú správu o činnosti Správnej rady UCM a schválil Výročnú 
správu o činnosti UCM za rok 2021.  

Akademický senát na svojom poslednom zasadnutí v AR 2021/2022, ktoré sa 
konalo 28. júna 2022, schválil PhDr. Jozefa Lenča, PhD. za predsedu Legislatívnej komisie 
AS UCM, ďalej schválil Dodatok č. 1 Štatútu UCM, Výročnú správu o hospodárení za rok 
2021 a návrh rozpočtu univerzity na rok 2022. Zároveň sa začala diskusia o integrácii 
dvoch univerzít pôsobiacich v Trnave. Pochopiteľne, vzhľadom na obmedzený priestor 
ide o stručný výpočet činnosti akademického senátu v uplynulom akademickom roku. 

 
Vážené slávnostné zhromaždenie,  

ako sa však ukazuje, akademický rok 2022/2023 sa začína s mnohými obavami, 
predovšetkým pokiaľ ide o ekonomickú situáciu verejných vysokých škôl, súvisiacou so 
znižovaním ich financovania a dopadmi spôsobenými vysokou mierou inflácie a 
energetickou krízou, ktoré sa v plnej miere prejavia v krátkom čase. Akademická 
samospráva sa taktiež musí vyrovnať s aplikáciou novely vysokoškolského zákona, čo si 
bude vyžadovať nie len aktivitu samosprávnych orgánov, ale v niektorých momentoch 
aj pomoc, podporu a súčinnosť celej akademickej obce.  
 

Vážení prítomní,  
dovoľte mi zaželať vám úspešné vykročenie do nového akademického roka, pevné 

zdravie, veľa síl, tvorivosti, osobných, študijných a pracovných úspechov. Ďakujem za 
pozornosť.  

 
Trnava, 19. 9. 2022                                             doc. PhDr. Ján Višňovský, PhD., mim. prof. 

predseda AS UCM v Trnave 
 


